
   

 

   

 

Bestyrelsesmøde i Brabrandsøens Dagtilbud  
Referent: Maria 
Deltagere: forældrebestyrelsen 
 

Dato:  01.02.2023  Kl.: 17-19 Sted: Sødalskolen, dagtilbudslederkontoret  

  

  Dagsorden  Tidsramme    REFERAT 

1   Præsentationsrunde og 
rammesætning af mødet  
  

17.00-17.10  
 
Gennemgang: alle fortæller hvem de er, og hvor de er fra.                                                                                                                          
 
 

3 Besøg af vores 
dagtilbudskonsulent Ellen 
Margrethe Bang.  

• Ellen vil præsentere de 
overordnede mønstre og 
tendenser i tilsynene i 
dagtilbuddet. Dette gøres 
med henblik på en fælles 
drøftelse af 
konklusionerne fra det 
uvildige tilsyn.  

 

17.15-18.15    • Lovgivningen er den samme uanset hvor i landet man laver tilsyn. Men der er 
forskel på, hvilket materiale man anvender i forhold til tilsynet. 

• I filmklippet er en beskrivelse af tilsyn og vigtigheden af tilsyn. 

• 1. tilsyn var i 2023 for Brabrandsøens Dagtilbud. Næste tilsyn kommer i 2025 
 
Refleksioner: 

• I praksis arbejder alle 10 huse videre med læringsmiljøer udenfor, 
børnefælleskaber, leg og inddragelse. 

• Bestyrelsen stiller spørgsmålstegn ved, om der er nok hjælp at hente fra 
forvaltningen til de afdelinger, der ikke klarer sig godt i tilsynet. Der er en undring 
over, at der bruges mange ressourcer uden for dagtilbuddet på at ”måle 
kvalitet”, men meget få resurser på at løfte de afdelinger, der ikke har en god 
kvalitet.  

• Ligeledes vil der være enkelte emner fra tilsynet, som der bliver arbejdet videre 
med i det enkelte huse. 

• Bestyrelsen spørger til, hvordan der følges op på tilsynene:  Den pædagogiske 
leder bruger tilsynsrapporten til at videre udvikle praksis. 

• Kan de uddannede leder komme tilbage og lave tilsyn? 

• Nogen fagpersoner vil gerne i praktik ved hinanden for at få ideer fra hinandens 
praksis. Det kan være svært og have nogen ulemper for nogen børn. 



   

 

   

 

• Forslag om at lave et kompetencekatalog  

• Forældre kan evt. også byde ind til kompetencekataloget og tilbyde noget, de 
kan. 

• Bestyrelsen efterspørger en dialog med det politiske lag i forhold til, om 
ressourcerne bruges rigtigt.  

4 Tid til lidt godt til maven og tid til 
uformelle snakke mellem 
bestyrelsesmedlemmerne   

18.15-18.30    
 
 
 
 

5 Opfølgning på oplevelser fra dage 
med sneudfordringer 

• Lederteamet har ønsket 
at høre bestyrelsens 
perspektiver på den store 
diversitet der er i 
fremmødet af børn i de 
forskellige afdelinger.  

18.30-18.50      Forældre kommentar: 

• Hvem tager hånd om de børn, som er udsatte? Får de en plads, når der er 
nedlukning eller fællespasning. Maria tager spørgsmålet med videre i 
lederteamet. 

  
 

6  Evt.  18.50-19.00  
 

  Der er ikke noget til eventuelt.  

 


